朝陽科技大學 091學年度第1學期教學大綱 Constitution of R.O.C 中華民國憲法

當期課號	5018	Course Number	5018
授課教師	周志鴻	Instructor	
中文課名	中華民國憲法	Course Name	Constitution of R.O.C
開課單位	校訂必修(四進)	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	憲法是國家根本大法,規定人民的基本權力以及國家機關的組織與職權。憲法之良窳與憲政之施行影響一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一一	Objectives	A constitution is the foundation of a state; it is the orginizational law of government, the codification of the people's rights. This course covers the following topics: 1) The basic concepts of the constitution. 2) The growth and transition from autocracy to democracy. 3) The relationship between liberity and legality. 4) The liberalization and democratization of the R.O.C 5) The constitution's codes of the R.O.C
教材	1.教材及專題講授 2.分組報告 3.互動討論	Teaching Materials	Reading and Lectures on special topics 2.Paper presentation Interactive discussion
成績評量方式	1.平時成績30%(含分組報告、討論情 形及到課狀況) 2.期中考30% 3.期末 考40%	Grading	1.Ordinary Performance (Participation and Attendance) 30% 2. Mid-term 30% 3. Final Exam 40%
教師網頁	_		
教學內容	憲法是保障基本人權,規定國家權力和組織,以及兩者之關係的根本大法。本課程除了使學生了解一般憲法原理,及我國憲法的基本內容;亦將藉由互動討論,檢視我國憲政之實踐,增進學生對憲法之正確認識。	Syllabus	Constitution is fundamental rules for the government of an organized body such as a nation. It defines the rights of citizens, the structure and powers of government. After the course, the students are supposed to have comprehensive understanding of the underlying theories of constitution, and gain the correct concepts of our constitutional problems, and the solutions.

尊重智慧財產權,請勿非法影印。